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REFERAT 
Nordrup Farendløse Lokalråd 

Mødedato: 16. august 2023, kl. 19:00 

 

Deltagere: Mette Lund  ML (formand) 

  Karina Reimer Hansen KRH (næstformand) 

  Niels Toft Larsen NTL (kasserer) 

Bo Holst-Christensen BHC (bestyrelsesmedlem) 

Ann Slott Jacobsen ASJ (1. suppleant) 

Charlotte Poll  CP (2. suppleant) 

Referent: Helle Sjøberg Fredensborg HSF (sekretær) 

             

Punkt 1  Godkendelse af referat af det konstituerende bestyrelsesmøde 

  Punktet er udsat til næste møde. 

Punkt 2  Opfølgning på aftaler fra sidste møde 

● Kontaktliste på NFL + formand for Ørslev Landsbylaug er udarbejdet og udsendt (KRH) 
● Kontakt angående overdragelsesforretninger fra afgående lokalråd (Svend + Ann) er 

igangsat (ML) 

Punkt 3 Information om ”Infomøde med kommunaldirektør, Bjørn Holmgaard (Vores Energi ApS), 
Kristian Borch (seniorforsker v/ Aalborg Universitet) og Ørslev Landsbylaug 

● ML har udsendt egne noter fra mødet og BHC tilføjede sine betragtninger fra mødet. Del-
tagerne fra mødet (ASJ, CP, BHC, ML og HSF) var enige om, at det var meget oplysende at 
deltage og vi fik oplevelsen af, at der var mulighed for forhandling med kommunen, hvis 
Ringsted Go Green skulle gå videre i processen, selvom vi siger nej til projektet. 

● Efter drøftelse besluttedes det, at NFL melder en fælles holdning ud, at vi siger nej til 
Ringsted Go Green-projektet. ML skriver skriver og udsender NFL’s udmelding til lokal-
området via FB. Herudover, sendes en bekymringsmail til byrådet med dokumentation 
for NFLs bekymringer, da der ikke blev sendt høringssvar fra NFL inden høringsfristens 
udløb. 

Punkt 4 NFLs stillingtagen til samarbejdet med VE-Midt 

VE-Midt har indkaldt til informationsmøde, den 22. august 2023 kl. 19 i Nordrup Forsam-
lingshus (skriftlig tilmelding). Derefter skal der indkaldes til generalforsamling, hvor besty-
relse vælges til det videre arbejde i VE-Midt. 
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Efter en drøftelse blev det besluttet, at NFL ikke arbejder videre med et tæt samarbejde 
med VE-Midt, da vedtægterne, håndtering af opstartsfasen, lukketheden mv. i VE-Midt be-
styrelsen ikke er i tråd med lokalområdets holdninger og dermed NFLs holdning til gennem-
sigtighed og inddragelse. Men VE-Midt anerkendes for det enorme arbejde, entusiasme og 
de mange kræfter, der er lagt i deres forening, så de opfordres til at tage foreningen et ni-
veau højere op, så de bliver talerør for hele Sjælland eller måske hele Danmark, og kan på-
virke og oplyse politikerne. Dette meldes også ud til lokalbefolkningen i området via FB. 

NFL arbejder videre på en egen løsning med et udvalg til at undersøge holdningen i lokal-
området, hvis Ringsted Kommune vælger at gå videre med Ringsted Go Green. Hvad kan vi 
leve med – og hvad kan vi absolut ikke leve med, og dette skal bruges i en eventuel for-
handling med Ringsted Kommune og initiativtagere til projektet. 

Der laves udkast til formålsparagraf til udvalget, hvilket råderum har udvalget, hvordan skal 
udvalget sammensættes osv. Det er NFL, som styrer processen. Der lægges op til et fælles 
udvalg med Ørslev Landsbylaug.  

Punkt 5 NFL – Ageren internt i bestyrelsen 

● Der var enighed om, at agere som en professionel bestyrelse – alle info offentliggøres via 
lokalrådet, og vi er loyale overfor hinanden i officielle udmeldinger. Der offentliggøres 
ikke antal stemmer for og imod, holdningen er, at efter en demokratisk proces, så er 
holdningen i lokalrådet nået frem til denne beslutning. 

● Bo deltager i Landsbyforum og øvrige lokalråd deltager med 2 personer, så yderligere én 
udpeges. 

Punkt 6 NFL – Ekstern kommunikation samt håndtering af pressen 

● Ekstern kommunikation / interviews mm. sker via Formanden. Vi forsøger at lægge op til, 
at vi vil have spørgsmål skriftligt forinden interviews, vi vil også forbeholde os ret til at 
læse indlægget inden der bliver offentliggjort. 

● ML undersøger deadlines for artikler i Kirkebladet og om det er muligt at håndtere infor-
mationer fra NFL til omdeling i postkasser til de borgere, som ikke er digitale. 

● Spørgsmål fra borgerne beder vi om skriftligt, så vi kan drøfte dem på førstkommende 
bestyrelsesmøder, og vi ser gerne, at spørgsmålsstilleren deltager på vores næste møde 
og fremfører sit ærende. Vi vil gerne involvere borgerne direkte i vores arbejde. Svaret 
vil altid tilgå spørgeren via e-mail og ikke via sociale medier. 

Punkt 7 Planlægning af dagsorden til næste møde 

● Hvilke projekter er i gang – stillingtagen til dem vi vil gå videre med. 
● Resten af årets møder planlægges 
● Hvem skal være den anden repræsentant i Landsbyforum 
● Sensommerfest dato for afholdelse 

Punkt 8 Eventuelt 

 Punktet udgår pga. tidspres. 


